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Toegankelijke gezonde voeding op school  -  Nieuwe aanbevelingen

Naar aanleiding van Wereldvoedseldag lanceerde een werkgroep van experts nieuwe 
aanbevelingen voor gezonde, toegankelijke voeding op school. De werkgroep werd 
gefaciliteerd door Rikolto en bestond uit experts uit verschillende sectoren: 
gezondheidsorganisaties zoals de ziekenfondsen en het Vlaams Instituut Gezond Leven 
waren vertegenwoordigd, maar ook armoede-organisaties en onderwijsactoren, zoals het 
GO!, de ouderkoepels en de Vlaamse Scholierenkoepel.

We wezen al herhaaldelijk op het belang van gezonde, betaalbare maaltijden op school. 
Gezonde voeding en tussendoortjes zijn niet enkel een oplossing voor de problematiek van 
de lege brooddozen: ze hebben gezondheidsvoordelen voor alle kinderen. Het aanbieden 
van gezonde en evenwichtige maaltijden op school staat dan ook centraal in het rapport 
van de expertengroep. De experts waarschuwen dat Vlaanderen op dat vlak achterophinkt. 
Vlaanderen heeft geen duidelijk regelgevend kader en ondersteunt scholen niet genoeg om 
zo’n aanbod waar te maken. Hoewel er de laatste jaren inspanningen gedaan zijn door 
scholen, is voeding in en rond scholen al te vaak nog ongezond. De recente preventiepeiling 
van het Vlaams Instituut Gezond Leven toont bijvoorbeeld aan dat slechts de helft van de 
scholen een voldoende grote portie groenten aanbiedt, en dat slechts een derde van de 
scholen minstens één keer per week vleesvervangers aanbiedt. Ook in de omgeving rond 
scholen wordt te vaak ongezonde voeding en fastfood verkocht.

Scholen zetten zich natuurlijk wel in om gezonde, toegankelijke en aantrekkelijke voeding 
aan te bieden aan hun leerlingen, maar vragen naar ondersteuning vanuit de overheid: ze 
kunnen het immers niet alleen. De expertengroep doet daarom tien aanbevelingen om 
voor elke leerling in gezonde voeding op school te voorzien. Daarvoor is samenwerking 
tussen de verschillende bevoegdheidsniveaus essentieel. Zo bevelen ze aan om scholen te 
ondersteunen bij het opzetten van een toegankelijk, betaalbaar en eventueel kosteloos 
aanbod voor alle kinderen. Ook het middagtoezicht zou gratis moeten zijn voor ouders, 
zodat alle leerlingen op school kunnen eten, en er is nood aan opstart- en 
werkingsmiddelen voor de nodige infrastructuur. Daarnaast vragen ze om in een aanvulling 
te voorzien op de Europese basissubsidie voor schoolfruit of schoolgroenten.

1. Heeft de minister kennisgenomen van die aanbevelingen? Is hij in gesprek gegaan met 
de expertengroep, of is hij van plan dat te doen?

2. Zal de minister, in overleg met de verschillende betrokken actoren en met zijn collega’s 
bevoegd voor andere beleidsdomeinen, werk maken van een aanbod aan gezonde 
voeding op school?



3. Zal de minister scholen ondersteunen om hun voedselaanbod gezonder te maken? En 
zal hij maatregelen nemen om gezonde schoolmaaltijden toegankelijk te maken voor 
elk kind?



BEN WEYTS 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND 

ANTWOORD
op vraag nr. 90 van 27 oktober 2023
van ELISABETH MEULEMAN

1. Ik heb kennisgenomen van de aanbevelingen van de experten.

2-3.Ik verwijs naar mijn verschillende tussenkomsten op actuele vragen en vragen om 
uitleg met betrekking tot dit onderwerp. 


